
تایید مجوز صادرات میلگرد ذوب آهن اصفهان
 به كشور آلمان 

گروه شهرستانها - لادن سلطانی:  ممیزی خارجی مراقبتی گواهینامه 
همولوگیشــن آلمان جهت صادرات میلگرد های تولیدی ذوب آهن اصفهان به 

آلمان  و سایرکشورهای اروپایی، با موفقیت انجام شد.
 مهنــدس محمد صــدری مدیرکیفیت فراگیر ذوب آهــن اصفهان ضمن 
اعلام خبر فوق افزود: با توجه به گســتره تولیدات شرکت ذوب آهن اصفهان و 
جهت صادرات این محصولات،  دور جدید  ممیزی مراقبتی تمدید گواهینامه 
همولوگیشن آلمان ،با حضور مدیریت های مرتبط انجام شد که با توجه به عدم 
مشاهده هیچ گونه عدم انطباقی، گواهینامه یاد شده برای سومین سال متوالی 

با موفقیتتمدید اعتبار گردید. 
دکتر الکساندر بایر، ســر ممیز این دور از ممیزی ها، ضمن تقدیر از تلاش 
 DIN488 گسترده ذوب آهن اصفهان در جهت تحقق و ابقای شرایط استاندارد
در این مجتمع صنعتی، یادآور شــد که ممیزی مراقبتی گواهینامه مذکور در 
ذوب آهن اصفهان با مشاهده اسناد، فرایندها و سوابق مربوطه  با موفقیت انجام  

و در نتیجه گواهینامه مربوطه تمدید اعتبار گردید.

افتتاح مركز پایش و عملیات امنیت 
در شركت توزیع نیروی برق گلستان

گروه شهرستانها: مرکز پایش و عملیات امنیت در شرکت توزیع نیروی 
برق اســتان گلستان با حضور معاون منابع انسانی و تحقیقات شرکت توانیر و 
مدیر کل دفتر فناوری اطلاعات و امنیت فضای مجازی شرکت توانیر و هیءت 

همراه افتتاح گردید. 
به گزارش روابط عمومي شــرکت توزیع نیروي برق گلســتان؛ سید احمد 
موسوی گفت: در مرکز پایش و عملیات امنیت  SOC/NOC وضعیت پایداری 
زیرساخت ارتباطی و تجهیزات شبکه و سرورها مورد رصد قرار می گیرد و بروز 
هر گونه رخداد اعم از قطعی ارتباطات و تهدیدات امنیتی را شناسایی می کند. 
موسوی اضافه کرد: اجرای این مرکز با همکاری دفتر فناوری اطلاعات و امنیت 
فضای مجازی شرکت توانیر انجام شده است و در آینده نزدیک این مرکز قرار 
است به مرکز عملیات امنیت توانیر متصل شود.وی افزود : جمع آوری اطلاعات 
بهره برداری از شبکه، گردآوری و ارسال داده با کمترین دخالت مستقیم انسانی 

از مهم ترین دستاوردهای این سامانه است.

شیوع ۱۹ درصدی دیابت در خوزستان
معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی جندی شــاپور اهواز از افزایش ۴.۹ 

درصد شیوع دیابت در استان خوزستان خبر داد.
دکتر پژمان بختیاری نیا با اشــاره به برگزاری هفته ملی دیابت از ۱۹ تا ۲۵ 
آبان ماه اظهار کرد: دیابت بیماری بسیار شایعی است؛ ۵۳۷ میلیون نفر از مردم 
سراسر جهان با دیابت زندگی می کنند و پیش بینی می شود در پنج سال آینده 
بیش از ۱۰۰ میلیون نفر به این تعداد افزوده شــود.وی افزود: نکته قابل توجه 
این اســت که سه نفر از هر چهار مبتلا به دیابت، در کشورهای با درآمد کم و 

متوسط زندگی می کنند.
بختیاری نیا عنوان کرد: دیابت یک اختلال در ســوخت و ســاز بدن است 
که عواملی مانند عوامل ژنتیکــی و محیطی در بروز آن نقش دارند. در حالت 
طبیعی، غذا در معده تبدیل به گلوکز یا قندخون می شــود و قند از معده وارد 
جریان خون می شــود.وی افزود: لوزالمعده  هورمون انسولین را ترشح می کند 
و این هورمون موجب می شــود قند از جریان خون وارد سلول های بدن شود. 
در نتیجه مقدار قندخون در حد طبیعی و متعادل باقی می ماند اما در بیماری 
دیابت، انســولین به میزان کافی در بدن وجود ندارد و یا انسولین موجود قادر 
نیســت وظایف خود را به درستی انجام دهد، در نتیجه به علت وجود مقاومت 
در برابر آن، قندخون نمی تواند به طور موثری وارد سلول های بدن شود و مقدار 

آن بالا می رود.
به گزارش ایسنا، معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز 
گفت: ۵۴۱ میلیون نفر در جهان قند خون صبحگاهی بین ۱۰۰ تا ۱۲۶ دارند 
که به عنوان اختلال تحمل گلوکز شــناخته می شود و تعداد زیادی از آن ها در 
صورت تغییر ندادن شیوه زندگی خود، به دیابت مبتلا می شوند.وی عنوان کرد: 
همچنین از هر هفت نوزاد متولدشده، یک نوزاد در دوران بارداری از قند خون 
بالای مادر رنج برده اســت. بختیاری نیا گفت: بیــش از ۱.۲ میلیون کودک و 
نوجوان در دنیا به دیابت نوع یک مبتلا هستند و در هر ۵ ثانیه یک نفر به علت 
دیابت یا عوارض ناشــی از آن جان خود را از دست می دهد.وی افزود: در ایران 
حداقل ۱۴.۱۵ درصد جمعیت بالای ۲۵ سال از بیماری دیابت رنج می برند که 
تعدادشان بیش از ۷.۵ میلیون نفر برآورد می شود. همچنین حداقل ۷۵ درصد 

افراد دیابتی از بیماری خود آگاه هستند.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شاپور اهواز اهواز تصریح کرد: شیوع 
دیابت در اســتان خوزســتان بر اساس قندخون ناشــتا معادل ۱۸.۹۵ درصد 
جمعیت اســت که نسبت به مطالعه مشابه در سال ۱۳۹۵، ۴.۹ درصد افزایش 
شیوع دیابت در استان داشته ایم.وی با بیان اینکه چاقی یکی از عوامل افزایش 
خطر ابتلا به این بیماری است، عنوان کرد: شیوع اضافه وزن و چاقی در استان 

۶۳.۸ درصد بوده که از میانگین کشوری بالاتر است.

افزایش ۱۵ درصدی مصرف برق در خراسان شمالی 
قائــم مقام شــرکت برق 
خراسان شــمالی از افزایش 
۱۵ درصدی مصرف برق در 
شبانه روز گذشته نسبت به 
گذشته  ســال  مشابه  مدت 

خبر داد.
زاهــدی نیــا در پاســخ 
به پرسشــی دربــاره اعمال 
اینکه از چه  خاموشــی ها و 
زمانی در اســتان اجرایی خواهد شــد؟ اظهار کرد: هنوز هیچ ابلاغیه ای بابت 
اعمال خاموشــی در این استان از سوی توانیر اعلام نشده است.وی گفت: اگر 
سوخت نیروگاه های تولید برق در فصل سرما به طور کامل تامین شود با مشکل 
قطعی برق مواجه نخواهیم شد.زاهدی نیا با تاکید بر اینکه همه افراد جامعه در 
مدیریت مصرف برق باید مشــارکت داشته باشند، افزود: میزان مصرف برق در 
شــبانه روز گذشته در این استان ۲۳۰ مگاوات بوده این در حالی است که این 
میزان در مدت مشابه سال گذشته ۲۰۰ مگاوات بوده است و افزایش چندانی 

نیز در تعداد مشترکان برق وجود نداشته است.
وی ادامه داد: از همه مردم درخواســت می شود تا در زمان اوج مصرف برق 
از استفاده از وســایل برقی پرمصرف خودداری و لامپ های اضافی را خاموش 
کنند.این مقام مسئول تصریح کرد: در حال حاضر تعداد مشترکان برق در این 

استان ۴۲۰ هزار نفر است.
حسن چاهی مدیر عامل شرکت برق خراسان شمالی در ادامه در گفت و گو 
با ایسنا، اظهار کرد: ۴۰ درصد برق در تابستان امسال توسط مشترکان خانگی 
در این استان مصرف شد.وی با بیان اینکه استان دارای ۴۲۱ هزار مشترک برق 
است، گفت: از این تعداد ۳۴۸ هزار مشترک مربوط به مشترکان خانگی است 

که حدود ۴۰ درصد از مصرف کل استان، برق مصرف کرده اند.
وی افزود: بر اســاس داده های پایش شده توســط مرکز فهام این شرکت، 
بخش خانگی دارای بیشترین مصرف و بخش های کشاورزی و صنعتی به ترتیب 
با ۲۳ و ۱۹ رتبه های بعدی مصرف برق را در اســتان داشته اند.چاهی با اشاره 
به اینکه مدیریت مصرف برق می تواند کمک زیادی به پایداری شبکه برق کند، 
تاکید کرد: با توجه به نزدیک شــدن فصل زمســتان و محدودیت در مصرف 
ســوخت نیروگاه های گازی به منظور تولید برق، ضرورت دارد همه مشترکان 
در استان نسبت به راهکارهای ساده مدیریت مصرف اقدام و این شرکت را در 

تامین برق پایدار یاری کنند.
وی گفت: ۳۳ درصد قبوض شــهروندان این استان مشمول پاداش شدند. 
مدیر عامل شــرکت برق خراســان شــمالی اظهار کرد: میزان پاداشی که به 
شهروندان این استان برای مدیریت در مصرف برق طی تابستان داشته اند پنج 

میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان بوده است.

اصفهان

گرگان

خوزستان

خراسان شمالی

به ازای هر دو ازدواج یک طلاق 
در قوچان به ثبت رسیده است

رئیس اداره ثبت احوال قوچان از ثبت ۶۰۴ واقعه ازدواج 
در نیمه نخست ســال جاری در این شهرستان خبر داد و 
افزود: از این میان ۳۷۹ مورد ازدواج شــهری و ۲۲۵ مورد 

ازدواج روستایی بوده است.
طیبه صلاحی، آمار دقیق و به  روز را پایه ای اساسی برای 
برنامه ریزی های خرد و کلان دانست و تصریح کرد: جمعیت 
این شهرســتان در سال گذشــته به ۱۸۵ هزار و ۳۵۷ نفر 
رســید که از این جمعیت، ۹۴ هزار و ۱۷۲ نفر مرد و ۹۱ 
هزار و ۱۸۵ نفر زن هستند.رئیس اداره ثبت احوال قوچان 
از ثبت ۶۰۴ واقعه ازدواج در نیمه نخســت سال جاری در 
این شهرســتان خبر داد و افــزود: از این میان ۳۷۹ مورد 
ازدواج شــهری و ۲۲۵ مورد ازدواج روســتایی بوده است، 
همچنین طی این مدت ۲۹۰ واقعه طلاق به ثبت رسیده 
که نشان  می دهد به ازای هر دو ازدواج یک واقعه طلاق به 

ثبت رسیده است.
وی ضمن تأکید بــر اهمیت زمان بندی در ثبت وقایع، 
افــزود: خانواده ها پس از ولادت نوزادانشــان تنها ۱۵روز 

فرصت دارند تا نسبت به اخذ شناسنامه اقدام کنند.
وی گفــت: نیمه اول ســال جــاری، ۱۱۴۳ ولادت در 
شهرستان به ثبت رســیده که ۶۷۹ مورد در شهر و ۴۶۴ 
مورد در مناطق روستایی بوده است.رئیس اداره ثبت احوال 
شهرستان قوچان همچنین به نسبت جنسیت در ولادت ها 
اشــاره کرد و افزود: به ازای هر ۱۰۰ دختر، ۱۰۵ پســر به 
دنیا آمده اند.وی در مورد ثبت واقعه وفات، خاطرنشان کرد: 
زمان مجاز برای ثبت فوت ۱۰ روز است که در ۶ماهه اول 
سال جاری، ۷۲۲ مورد فوت به ثبت رسیده که ۴۹۴ مورد 
در شهر و ۲۲۸ مورد در روستاها بوده اند.صلاحی همچنین 
در خصــوص نام های پرطرفدار گفــت: »امیرعلی« با ۲۵ 
مورد، محبوب ترین نام در میان پســران بوده و »ماهلین« 
با ۱۸ مورد بیشترین فراوانی را میان دختران داشته است.
وی افزود: آیهان با ۲۰ نام ثبت شــده، حسین و علی ۱۹، 
شاهان و آراد ۱۶، آریا ۱۵، مهراد ۱۴ و ابوالفضل با ۱۳ مورد 
بیشترین اسامی انتخاب  شده توسط والدین قوچانی است و 
در میان دختران هم زهرا با ۱۷ مورد، فاطمه و رســتا ۱۶، 
پنــاه و آوینا ۱۴، حلما ۱۲، دلویــن ۱۱ و نیلا و آنا با ۱۰ 
مورد بیشــترین فراوانی نام را در میان متولدین نیمه اول 

سال جاری دارند.
صلاحی با تأکید بر اینکه این سازمان هیچ گونه دخالتی 
در زمینه برقراری یا قطع یارانه برای خانوارها ندارد، اظهار 
کــرد: اطلاعات به  محض ثبت نهایی ســند تولد یا فوت، 
در پایــگاه اطلاعات جمعیتی آمار ثبت می شــود و نقش 
ثبت احــوال در برقراری یا قطع یارانــه، فقط در ثبت این 

اطلاعات است. 
به گزارش ایســنا، وی همچنین از ثبت نام درخواست 
صدور کارت هوشمند ملی برای نخستین بار برای ۲۲۵۰ 
نفر در نیمه نخســت ســال جاری خبر داد و تصریح کرد: 
طی این مدت ۶۱۰ نفر متقاضی درخواســت صدور کارت 
به دلیل مفقودی برای نخستین بار و ۱۱ نفر صدور مجدد 
کارت بــرای نوبت دوم بوده اند.صلاحــی اضافه کرد: تمام 
کارت هایی که تا اردیبهشت ۱۴۰۱ در سیستم ثبت شده 
به دســت متقاضیان رسیده است و در ۶ ماه نخست سال 

جاری ۱۷۹۰ نفر نیز کارت های خود را تحویل گرفتند.

تداخل خط انتقال آب فردیس 
با ریل راه آهن

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار البرز با اشاره به 
تداخل خط انتقال آب فردیس با ریل راه آهن، گفت: مقرر 
شــد این خط انتقال از زیر راه آهن عبور کند تا به لحاظ 

حقوقی و ابعاد فنی این مشکل رفع شود.
به گزارش ایســنا، احمد افضلی در جلسه شورای فنی 
استان البرز که در استانداری برگزار شد؛ گفت: موضوعات 
جلسه امروز رسیدگی به درخواست شرکت آب و فاضلاب 
اســتان البرز پیرامون حذف تعهد بهره بــرداری در دوره 
تضمین پروژه مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب ماهدشــت، 
تصفیه خانه آب شماره ۳ کرج و بررسی ابعاد فنی، حقوقی 
و اجرایی پروژه خط انتقال ۹۰۰ میلیمتری آب شهرستان 
فردیس با هدف رفع موانع و مشکلات پیش آمده در پروژه 
مذکور به دلیل تداخل خط انتقال با ریل راه آهن جمهوری 

اسلامی ایران بود.
معــاون هماهنگی امــور عمرانی اســتانداری البرز در 
خصوص تصفیه خانه فاضلاب ماهدشت هم گفت: حدود ۹ 
ماه از بهره برداری آزمایشی تصفیه خانه فاضلاب ماهدشت 
می گذرد اما متاســفانه پیمانکار این پروژه همکاری لازم را 
در فاز ۲ بهره برداری ندارد و احتمال چالش زیست محیطی 

برای این پروژه وجود دارد. 
وی افزود: در این خصوص شرکت آبفا تقاضای کاهش 
تعهدات به این شــرکت پیمانکار داشته است که بر اساس 
تصمیم کارگروه نیز نظر به فسخ قرار داد و برخورد از طریق 
تضامین بوده اســت که در نهایت مقرر شد پس از تشکیل 
کمیته چهار نفره متشکل از اعضای اصلی، نظرات کمیته به 

عنوان مصوبه شورای فنی ابلاغ شود.

خراسان رضوی

البرز
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جــاده »جم-ســیراف« تبدیل به 
یکی از مســیرهای پرخطر شده که با 
توجه به وقوع تصادفات مرگبار در این 
مسیر انتظار می رود بهسازی این مسیر 

تسریع شود.
جاده جم - سیراف که از شاهراه های مهم 
اقتصــادی و ارتباطی جنوب ایران به شــمار 
می آید، به دلیل تردد روزانه هزاران کارگر و 
مهندس از صنایع نفت و گاز، نقشی حیاتی 
در منطقه ایفا می کند.جم به عنوان میزبان 
خانوارهای صنعت نفت و عسلویه به عنوان 
پایتخت انرژی ایران محســوب می شــود و 
بسیاری از مهندسان، کارگران و متخصصان 
روزانه در مسیر جم به عسلویه در حال تردد 
هستند.صنایع بزرگی در منطقه پارس جنوبی 
و در شهرســتان های جم، کنگان و عسلویه 
مستقر اســت که درآمدهای بسیاری بالایی 
دارند ولی در زمینه توســعه زیرساخت ها از 
جمله همین جاده جم - سیراف اقدامی انجام 
نمی دهند. زیبنده نیست، که همچنان پروژه 
جم به سیراف به کندی انجام شود.این محور 
پر از چاله هایی است که ماشین های سنگین 
از فاصله میلیمتری خودروهای ســواری بی 
رحمانه عبور می کننــد که نتیجه آن تعداد 
بی شــماری حوادث فوتــی و زخمی در این 
مسیر است.این مسیر به رغم اهمیت آن برای 
اقتصاد و اشــتغال محلی، به دلیل مشکلات 
زیرساختی، عدم ایمنی و کندی در بهسازی، 
به مسیری پرخطر برای ساکنان و کارگران 
تبدیل شده است. تنها در یک حادثه اخیر، 
پنج نفر جان خود را از دســت دادند و هفت 

نفر دیگر مصدوم شدند.
شــرایط جاده، وعده های توســعه و رفاه 
را بــه تهدیدی بــرای جان مــردم تبدیل 
کرده و واکنش های شــدید مقامات محلی 
و مردمی را برانگیخته اســت. در این میان، 
نیاز بــه تخصیــص بودجه کافــی، بهبود 
زیرســاخت ها و تســریع پروژه های ایمنی 
بیش از هر زمان دیگری احســاس می شود.
مقامات محلــی و نمایندگان مردمی بارها از 
دستگاه های دولتی و شرکت های بزرگ نفت 
و گاز درخواست کرده اند تا در راستای رفاه و 
امنیت مردم، اقدامات مؤثری انجام دهند. با 
این حال، کمبود بودجه، تأخیر در پروژه های 
ایمن سازی و عدم توجه کافی به این مسیر، 
همچنان جان هزاران نفر را در معرض خطر 

قرار داده است.
بارها در رســانه ها در زمینه های مختلف 
پــروژه و کندی روند پیشــرفت کار مطالب 
زیادی نوشــتند اما گوش شنوایی برای این 
موضوع نیست؛ مســیری که روزانه هزاران 
نفر از مهندسان و نخبگان کشور از آن تردد 
می کنند تا موتور اقتصاد و انرژی کشــور را 
روشن نگه دارند اما مسئولان ارشد استان و 
شهرستان جم در این زمینه اقدامی نداشته اند.

پروژه بهسازی جم به سیراف باید با حداقل 
دو پیمانکار و کمتر از ســه ماه تمام می شد 
نه اینکه بعد از حدود یک سال روزانه شاهد 

تصادف در این مسیر باشیم.
نایب رئیس شــورای شــهر شــیرینو در 
گفت وگــو با خبرنــگار مهر با ابــراز نگرانی 
از وضعیــت خطرناک جاده جم-ســیراف، 
خواستار توجه فوری مسئولان به ایمنی این 

مسیر شد.
ابراهیم بهمنی با اشاره به حادثه دلخراش 
اخیر که منجر به فوت پنج نفر و مصدومیت 
هفت نفر شــد، این جاده را به عنوان »جاده 
مــرگ« توصیــف و تأکید کرد: بــا وجود 
درآمدهای هنگفتی که از منطقه عسلویه و 
کنگان به دست می آید، بودجه ای کافی برای 
بهبود جاده اختصاص نیافته و این مسیر به 
مکانی مرگبار تبدیل شده است.وی از روند 
کند پروژه بهسازی جاده انتقاد کرد و اظهار 
داشت: تنها بخشی از بودجه اختصاص یافته 
تاکنون پرداخت شده است.بهمنی همچنین 
به وضعیت خطرناک کارگران و مهندســانی 
اشــاره کرد که روزانه مجبور به عبور از این 

مسیر ناایمن هستند.
وی به اهمیت نظارت قضائی بر مسئولان 
کم کار تأکید کرده و از دادســتانی خواستار 
برخورد قاطع با مسئولانی شد که به وظایف 
خود عمل نکرده اند.بهمنی معتقد است که 
این مســیر باید تحت نظارت جدی تر قرار 
گیرد و اقدامات پیشگیرانه برای جلوگیری از 

تکرار این فجایع انجام شود.
رئیس مجمع نمایندگان اســتان بوشهر 
در مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو با 
خبرنگار مهر اظهار کرد: اعتبار پروژه جم - 
سیراف ۲۷۰ میلیارد تومان است که پیمانکار 

پروژه در حال انجام آن است اما اجرای پروژه 
کند است.حجت الاســلام موســی احمدی 
افزود: جاده جم-سیراف یکی از محورهایی 
اســت کــه نخبــگان صنعت نفــت، گاز و 
پتروشیمی هر روز از این مسیر عبور می کنند 

و از مسیرهای پرتردد جنوب کشور است.
رئیس کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اســلامی  تاکید کــرد: هفته قبل شــخصاً 
پیگیری های ویژه ای در دیدار با معاون وزیر 
نفت و مدیر عامــل گاز انجام دادم که روند 
این پروژه تسریع پیدا کند.وی بیان داشت: 
در تصادف محور جم-ســیراف طبق گفته 
مســؤولان مربوطه مقصر اصلی تریلر حامل 
میلگرد بوده است و در اثر واژگونی تعدادی 
از خودروهای مقابلش را زیر گرفته اســت.
احمــدی تاکید کرد: با هم افزایی و پیگیری 
جــدی این پروژه باید زودتر اجرایی شــود، 
تأخیر دوباره در اجرای آن باز هم خطرآفرین 

خواهد بود.
نماینده جنوب استان بوشهر در مجلس 
شــورای اســلامی بیان داشــت: به محض 
اطلاع از تصادف در محور جم -ســیراف در 
بیمارستان کنگان حاضر شدم.حجت الاسلام 
احمدی با تسلیت به خانواده های فوتی های 
حادثه گفت: در این بازدیــد با خانواده ها و 
مصدومان این حادثه از نزدیک دیدار و پیگیر 

تسریع در روند درمانی مصدومان شدم.
امام جمعه ســیراف نیز با اشاره به حادثه 
مرگبار جاده جم-ســیراف، تأکید کرد: این 
مســیر به دلیل کمبود بودجــه و تأخیر در 
بهسازی، به تهدیدی جدی برای جان مردم 
تبدیل شده است.حجت الاسلام محمدصادق 
عاشوری از رویکرد »قطره چکانی« تخصیص 
بودجه بــه پروژه هــای حیاتی ایــن جاده 

انتقاد کرد و ورود جدی دادســتانی را برای 
پاســخگویی مســئولان در قبال کوتاهی ها 
خواســتار شــد.وی همچنین بر مسئولیت 
اجتماعی شــرکت های نفت و گاز در بهبود 
زیرساخت های منطقه تأکید کرد و از آن ها 
خواســت تا بخشــی از بودجه خود را برای 
توســعه و ایمنی جاده هــا تخصیص دهند.

امام جمعه سیراف به ضرورت احداث زیرگذر 
در جاده سیراف برای بهبود تردد اشاره کرد و 
خواستار توجه جدی به مشکلات زیرساختی 
این مســیر شــد.وی همچنین نســبت به 
مشکلاتی که کامیون های سوخت رسان برای 
ساکنان محلی ایجاد کرده اند و نیاز به ایجاد 
پارکینگ های حاشــیه ای برای آن ها هشدار 

داد.
جــاده جم-ســیراف که از مســیرهای 
ارتباطی مهم جنوب کشــور و حیاتی برای 
اقتصاد ملی به شمار می آید، در حال تبدیل 
شــدن به جاده ای خطرناک و پرحادثه است 
که جان مســافران و کارکنان صنعت نفت 
و گاز را به خطر می اندازد.مردم، مســئولان 
و رســانه ها همواره با ابراز نگرانی از وضعیت 
این مســیر، خواستار تخصیص بودجه کافی 
و نظارت قضائی بر پروژه های بهسازی جاده 

جم-سیراف شدند.
از منطقه،  علی رغم درآمدهای سرشــار 
کمبــود بودجه و تأخیــر در اجرای پروژه ها 
همچنــان مانعی بر ســر راه ایمن ســازی 
جاده اســت.توجه به مســئولیت اجتماعی 
شــرکت های نفت و گاز برای تأمین بودجه 
و بهبود زیرساخت های منطقه و درخواست 
از دادســتانی برای رسیدگی به این موضوع 
از دیگــر مطالبات اصلی مقامات محلی بوده 

است.

انباشــت و دپوی زباله در زمین و 
جنگل از یک ســو و آلودگی آسمان 
به دلیل صنایع آلاینــده و نیروگاه و 
حصار مناطق حفاظت شــده از سوی 
دیگر مازندران را دستخوش مشکلات 

عدیده ای کرده است.
نفــوذ شــیرابه و دپــوی زبالــه در دل 
جنگل های هیرکانی و لب ســاحل مشکل 
دیرینه ای اســت که مردم اســتان ســبز 
حاشــیه خــزر بــا آن دســت و پنجه نرم 
می کنند.از سوی دیگر وضعیت آلودگی هوا 
به دلیل مازوت سوزی نیروگاه نکا و بروز و 
ظهور ریزگردهایی که منشأ آن به آن سوی 
مرزهای ترکمنستان می رسد، هر روز بیشتر 
می شود و مازندران هم طی چند سال اخیر 
روزهای ناســالم داشته اســت.نیروگاه های 
زباله سوز ساری و نوشهر نیز زخم چرکین 
بر پیکره استان شــده اند و نه تنها تاکنون 
باری را از روی دوش اســتان برنداشته اند 
بلکه خود مشــکلاتی را برای منطقه ایجاد 
کرده اند.اکنون ردپای پسماند و زباله را در 
بکرترین مناطق مازندران می توان به نظاره 
نشست و رفع انبوه مشــکلات ناشی از آن 
به عزم و اراده ملی نیاز دارد.هفته گذشــته 

مازنــدران میزبان معــاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست بود و 
قرار شد مسائل مربوط به پسماند مازندران 
در کارگروه مالی پســماند به ریاست رئیس 

جمهور مورد بررسی قرار گیرد.
شینا انصاری در حاشیه این سفر در پاسخ 
به خبرنگار مهر درباره وضعیت نیروگاه زباله 
سوز نوشهر گفت: درباره نیروگاه زباله سوز 
نوشــهر نیاز است تا بررســی های بیشتری 
انجام دهیم زیرا وضعیت دپوی پسماند در 
این منطقه از مشــکلات بوده و نیاز است تا 
حتماً مدیریت اصولی پســماند و هدایت و 

دفن شیرآبه ها پیگیری شود.
وی افــزود: در برنامه اســت تا در اولین 
جلســه کارگروه ملــی پســماند موضوع 
مدیریت پســماند در اســتان مازندران به 
عنوان اولویت مورد بررســی قــرار گیرد و 
ســعی می کنیم موضوع را در ســطح ملی 
پیگیری کنیم تا منابع آب و خاک اســتان 

بیش از این آلوده نشود.
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست 
همچنین درباره مطالبه مردم منطقه برای 
کاهش ســطح مناطق حفاظت شده البرز 
مرکزی نیز گفت: یک ســری سیاست های 

ابلاغیه بالادســتی از جمله سیاســت های 
ابلاغ شــده از ســوی مقام معظم رهبری 
داریم که تکالیف ســازمان حفاظت محیط 
زیست را روشن می کند.وی ادامه داد: پیش 
بینی مناطق حفاظت شــده برای این است 
که ذخایر طبیعی و زیستی کشور را حفظ 
کنیم برای این موضوع و هرگونه اقدامی که 
قرار است انجام شود باید براساس این اسناد 

صورت گیرد.
انصاری ادامه داد: در کارگروه ملی محیط 
زیست این موارد را باید پیگیری کنیم و در 

حال حاضــر هیچ قولی نمی توانم بدهم.وی 
در عین حال آلودگی ها و تخریب ها را ناشی 
از آن دانست که عدم توجه مربوط به ادوار 
و دهه های گذشــته به محیط زیست سبب 

بروز مشکلات شده است.
اســتان مازندران دارای تنوع زیستی و 
گونه ای فراوانی اســت اما مشکلات متعدد 
نظیــر وجود صنایع آلاینده از یک ســود و 
احاطه ســطح وســیعی از مناطق حفاظت 
شده، دست استان را برای توسعه و اجرای 

طرح های توسعه ای بسته است.

مسیر پرخطر در انتظار توجه مسئولان

جاده»جم-سیراف«بویمرگمیدهد

مازندران در حصار آلاینده های زمینی و آسمانی

كاهش ۵۰ درصدی مرگ ومیر نوزادان 
در بروجرد

رئیس مرکز بهداشت بروجرد از کاهش ۵۰ درصدی مرگ ومیر نوزادان 
در این شهر خبر داد.

زهرا کردی در جلســه ثبت وقایع حیاتی بروجرد که در فرمانداری شهرستان 
برگزار شــد، اظهار کرد: مرگ ومیر نوزادان در ۶ ماهه اول امســال نسبت به سال 
گذشته ۵۰ درصد کاهش داشته است، این مهم مرهون تلاش های تیم پزشکی در 

بخش مراقبت های ویژه نوزادان بیمارستان شهید چمران است.
وی خاطرنشان کرد: یکی از مشکلات بخش بهداشت و درمان بروجرد مهاجرت 
کارکنــان غیربومی اســت به طوری  که تاکنون ۴۶ پرســتار غیربومی جذب شــده 
 مهاجــرت کردند و این موضوع باعث کمبود پرســتار شــده و حجم کار بالا رفته

 است. 
به گزارش ایســنا، رئیس مرکز بهداشت بروجرد اضافه کرد: پزشکان متخصص 
نیز به دلیل تعرفه های پزشــکی پایین مهاجرت می کنند، باید برای جلوگیری از 
مهاجرت پزشــکان متخصص از شهرستان تدابیری اندیشیده شود. وی ادامه داد: 
بخش عمده ای از این مشکل ناشی از جذب نیروی غیربومی و یا جذب افرادی است 
که به علت وجود فاصله محل زندگی تا محل کار مجبور به ترددهای روزانه هستند 

که این مشکل نیز مشکلاتی برای بخش درمان بروجرد به وجود آورده است.
رئیس مرکز بهداشــت بروجرد با اشــاره به کمبــود متخصص و فوق تخصص 
نوزادان، افزود: بیشتر نیروها غیربومی  هستند که پس از تمام شدن دوره طرح به 

محل زندگی خود مهاجرت می کنند.
کــردی تصریح کرد: جذب نیروی غیربومی و ناگزیــری از برخی ترددها علاوه 
بــر اینکه باعث کاهش کیفیت نیروی کار و درباره زنان باعث افزایش ســقط های 
مکرر بر اثر تردد و رفت وآمدها می شــود. در این راستا، برای نگه  داشتن بارداری و 
پیشگیری از سقط مکرر درباره کارمند باید مرخصی های استعلاجی مکرر را تمدید 
کرد تا بارداری به  ســلامت خاتمه یابد این مهم با توجه به کمبود نیرو، مشکلاتی 

را به وجود می آورد.

 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 23/م/۱4۰3 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی مازندران

دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی 
درمانی مازندران در نظر دارد از طریق سامانه 
تــدارکات الکترونیکی دولت نســبت به خرید 
برنج فجــر درجه یک به صورت بوجار شــده و 
بدون شکســتگی برای مراکز آموزشی درمانی و 
بیمارستان های تابعه از طریق بخش غیر دولتی 
اقــدام نماید. از متقاضیان واجد شــرایط جهت 
دریافت اســناد و تحویل پیشــنهاد طبق برنامه 

زمان بندي ذیل دعوت به عمل می آید.
*مهلــت دریافــت اســناد: از تاریخ 

۱4۰3/۰8/2۱ لغایت ۱4۰3/۰8/26.
*مهلت تحویل پیشنهاد: ۱4۰3/۰9/۰6.

*زمان گشایش پیشنهادها: ۱4۰3/۰9/۰7.
* مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع 

کار: به شرح مندرج در اسناد مناقصه.
 * محــل دریافــت اســناد و تحویل 
پیشنهادات: سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
 .WWW.SETADIRAN.IR ستاد( به آدرس(
در ضمن به پیشــنهادهای واصله خارج از درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ترتیب اثر داده 

نخواهد شد.
*  اداره مناقصــات و قراردادهای دانشــگاه با 
شماره تلفن ۳۳۰۴۴۱۰۹-۰۱۱ آماده پاسخگویی 

به سؤالات می باشد. 


